
22 23KAROLINA   NR 4/2015KAROLINA   NR 4/2015

 
Yvonne – en klinisk pionjär
Hon är den första sjuksköterskan på Karolinska,  
och förmodligen i hela Sverige, som fått en  
professorstjänst som varvas med kliniskt arbete.  
För Yvonne Wengström har kombinationen länge varit 
en dröm. Nu vill hon inspirera andra sjuksköterskor att 
göra samma resa.  TEXT PIA HELLSING  FOTO INGELA WÅHLSTRAND

I början av november arrangerade  
programkontoret nya Karolinska Huddinge, 
Strategiska fastighetsinvesteringar (SFI) och 
fastighetsförvaltaren Locum en informa-
tionsdag om byggsatsningar på Karolinska 
i Huddinge. Under hela dagen fanns repre-
sentanter på plats vid sjukhusets entré för 
att svara på frågor.  

–Jag är oerhört stolt och glad 
över min kombinerade pro-
fessorstjänst. Vi sjukskö-

terskor ska inte särbehandlas utan 
måste få samma villkor, mandat och 
möjligheter som andra professioner 
att forska och utveckla vården sam-
tidigt som vi arbetar kliniskt, säger 
Yvonne Wengström.  

DET VAR I SOMRAS som hon 
tillträdde sin nya tjänst som delas 
mellan Institutionen för Neurobio-
logi, Vårdvetenskap och Samhälle 
vid Karolinska Institutet och 
Onkologiska kliniken på Karolinska 
i Solna. Yvonne ser sig själv som 
”en handelsresande i forskning” 
och driver flera olika projekt som 
handlar om att på bästa sätt lindra 
symtomen och öka livskvaliteten 
för cancerpatienter. Hon är också 
engagerad i forskar- och sjukskö-
terskeutbildningen, handleder 
doktorander och arbetar för Regi-
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FRÅGOR OCH SVAR

MÅNGA NYFIKNA PÅ 
FRAMTIDEN I HUDDINGE

onalt Cancercentrum. Allt varvas 
med ”vanligt” mottagningsarbete 
på bröst- och sarcommottagningen 
på Onkologiska kliniken där hon 
klev in för cirka 26 år sedan som 
nykläckt sjuksköterska. 

– Redan då visste jag att jag ville 
arbeta med onkologi, forska och bli 
professor. Vill man förändra vården 
måste man tala det vetenskapliga 
språket, annars lyssnar ingen. Det 
förstod jag tidigt, säger hon. 

UNDER MÅNGA ÅR var Yvonne 
knuten till Borgmästarvillan på 
Karolinska i Solna som länge var 
en plantskola för forskare inom 
omvårdnad. Under en period var hon 
chef för KI:s sektion för omvård-
nad och hon engagerade sig även i 
cancerforskning på europeisk nivå. 
Det ledde till en professorstjänst i 
Skottland, vilket blev ett stort steg i 
rätt riktning för Yvonne. 

– Skottarna är duktiga på att 

kombinera forskning och klinisk 
verksamhet. De har förstått hur vik-
tigt det är att involvera patienterna i 
arbetet, berättar hon. 

 
YVONNE SÄGER ATT hennes klinis-
ka förankring är en förutsättning för 
att hon ska kunna vara en trovärdig 
och framgångsrik forskare. Med 
färska kunskaper från fältet ökar 
helt enkelt chansen att hon gör rätt 
satsningar och att forskningsprojek-
ten blir lyckade. 

– Mina kunskaper återför jag 
sedan till kollegorna på Onkologiska 
kliniken när vi träffas i fikarummet 
och pratar om nya forskningsrön. 
Samtalen inspirerar förhoppnings-
vis andra till att söka stipendier eller 
åka på spännande konferenser. 

Hon är medveten om att förutsätt-
ningarna för att göra en akademisk 
karriär varierar mycket mellan 
olika kliniker och att ledarskapet på 
respektive arbetsplats spelar stor 
roll. Men med en bra idé, en duktig 
handledare och en stor portion 
envishet kommer man långt, enligt 
Yvonne, som nu vill inspirera andra 
att göra samma resa som hon. 

– Jag vill vara en förebild och 
visa vägen för andra sjuksköterskor. 
Mitt mål är att fler ska få förenade 
tjänster och på så sätt kunna bidra 
till utvecklingen av vården. l

”Vill man  
förändra  

vården måste 
man tala det 

vetenskapliga 
språket, annars 

lyssnar ingen”

    Yvonne Wengström ville 
forska och bli professor redan 
som ny sjuksköterska.

s

?Hur ska besökare på ett bra 
sätt ta sig från bussarna till 
sjukhuset? Som trädgårds-

mästare och patient undrar jag 
också hur utemiljön är planerad 
kring entrétorget? En trevlig mil-
jö är ju viktig för patienternas 
välmående och tillfrisknande.

Lotta Falge, patient

– När torget framför huvudentrén 
är klart kommer trottoar att finnas 
som idag på torgets västra sida. På 
den östra sidan planeras ett mycket 
brett gångstråk mellan bussar och 
huvudentré.I framtiden kommer 
torget erbjuda bänkar för vila och 
samvaro, intressant ljussättning 
och generöst med blommor, buskar 
och träd. Ambitionen är att skapa 
ett grönt stadsmässigt torg.

Maria Ström Hugner,  
projektledare, Locum

?Kommer ni att hålla tids-
planen för bygget av den 
nya operationsbyggnaden 

så att den står färdig 2019 som 
planerat? Det är viktig informa-
tion för att vi ska kunna organi-
sera verksamheten på bästa sätt. 

Veronica Mickos, chefssjuk-
sköterska på AnOpIva-kliniken, 

Huddinge

– Som det ser ut idag håller tid-
planen. Under förutsättning att 
byggstart sker under första halvan 

?Kommer rörposten vara 
kopplad till den nya opera-
tionsbyggnaden?

Wan Sum Chang, biomedicinsk 
analytiker på Transfusionsmedicin 

immunhematologi

– Ja, det blir samma rörpostsystem 
för hela sjukhuset.

Joakim Stjernlöf,  
Projektledare, PK nKH

?Är det meningen att utveck-
lingen på Huddinge ska hål-
la jämna steg med det som 

händer på Karolinska i Solna?
Anonym

– Det beror på vad man menar med 
”jämna steg”. Vi är ett universitets-
sjukhus på två siter. NKS-projektet 
är en central del i Framtidsplanen 
och en stor enskild investering. En 
förutsättning för dess genomföran-
de är att akutsjukhusen rustas upp. 
I Huddinge pågår nu flera projekt 
som gör att Karolinska, Huddinge 
kommer att kunna bedriva den vård 
som förväntas av oss – en ny bygg-
nad för operation, intervention, 
röntgen och radiologi och steriltek-
nik samt flera andra projekt som 
ombyggnad till enkelrumsavdel-
ningar.

Joakim Kedbrant, Chef PK nKH

YVONNES 
TIPS:

w  Gå universi-
tetskurs för 
att skriva en 
magisterupp-
sats.

w  Välj ett ämne 
som du brin-
ner för.

w  Ta kontakt 
med KI: s 
forskargrup-
per inom 
omvårdnad.

w  Var nyfiken 
och envis.
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av 2016 och att ombyggnationerna 
kan påbörjas under andra halvan 
av 2016 kommer inflyttning i nya 
byggnaden att kunna ske 2019. 
Driftsättning kommer att plane-
ras i nära samarbete med berörda 
verksamheter.

Victoria Hörnedal, Programchef SFI

?Kommer dagens befintliga 
operationssalar användas 
när den nya operations-

byggnaden står klar?
Safora Farhadi, biomedicinsk 

analytiker på Klinisk farmakologi

– Det är ännu inte bestämt vad 
lokalerna ska användas till när 
operationsverksamheten flyttat till 
den nya byggnaden.

Marija Radon,  
Projektledare, Lokal & Bygg

?Hur kommer förloss-
ningskliniken kopplas till 
neonatalavdelningen? Hur 

kommer man lösa avståndet som 
blir längre däremellan?

Anna Gustafsson, barnmorska 
på neonatalavdelning K76-78

– Förlossningen kommer att ligga 
på plan 6 i B4-byggnaden, alltså en 
våning nedanför Neonatal-IVA på 
K76-78. Vi har inte bedömt att det 
blir ett längre avstånd än idag. 

Björn Holmström,  
medicinskt sakkunnig, PK nKH

Det nya huset, 
våning för våning. Se 
skissen på sid 14-15.


